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Beste aanwezigen  

Voorzitter;  

Heeft u afgelopen jaar ook zo genoten van onder andere de avondvierdaagse, 

burendag, de ijsbaan, Roefeldag, het Dickensfestival de inzet van de BPT’s en 

van al die andere activiteiten door en voor inwoners? Allemaal mogelijk 

gemaakt door vrijwilligers die samen knallen na hun werk, op vrije dagen zelfs 

tot diep in de nacht. Die momenten laten zien wat we allemaal kunnen bereiken 

als we het sámen doen. En dat gaat nog hard nodig zijn de komende tijd… Want 

duidelijker krijgen we het niet: Duiven heeft het financieel zwaar.  

Concrete zaken noemen waar op bezuinigd moet worden vinden wij op dit 

moment lastig: lastig omdat het plaatje in onze ogen nog niet compleet is. Wij 

hebben nog geen zicht op het resultaat 2018 en op de inkomstenkant van het 

verhaal. Op voorhand lijkt het GroenLinks wel zinvol te gaan werken met 

kostendekkende leges maar ook eens kritisch te kijken naar de financiële 

bijdragen aan al die gemeenschappelijke regelingen en andere 

samenwerkingsverbanden. De kosten hiervoor zijn de laatste jaren enorm 

toegenomen. En wat ziet onze inwoner daar direct van terug? Ook de rol en 

openingstijden van het afval aanbiedstation verdienen in onze ogen een nadere 

analyse. Het moet financieel wel uit kunnen en wij vragen ons af of dat de 

laatste jaren wel het geval is. 

De fractie GroenLinks is wel blij dat het college, gezien de financiële 

vooruitzichten, voorstelt gestelde ambities toch voort te zetten en niet direct 

alles op slot te gooien. Dit getuigd van lef; dat waarderen wij. 

Het kompas dat het college introduceert is in onze ogen een eerste stap in een 

transparante besluitvorming/toetsingskader. Maar een kompas heeft een bereik 

van 360 graden: dus je kan alle kanten op. Een oude spreuk luidt: "Als we niet 

weten naar welke haven we koers zetten, is geen enkele wind gunstig" Daarom 

ziet GroenLinks graag dat dit kompas ook een bepaalde richting/koers aangeeft. 

Wat zijn de doelen en welke koers varen we om deze te bereiken? Dit laatste 

missen wij helaas nog. 

De koers die de fractie GroenLinks vaart richt zich op Groen en Sociaal 

Biodiversiteit 

We zijn het er denk ik allemaal over eens dat er ook in onze gemeente actie 

genomen moet worden om de biodiversiteit te beschermen en te herstellen. 
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Hoewel er al initiatieven door inwoners zijn genomen stelt GroenLinks voor 

nieuw groenbeleid te maken waarin biodiversiteit én klimaatmaatregelen samen 

gaan en een prominente plek krijgen. Wij komen hiervoor met een motie voor 

nieuw groenbeleid. 

GroenLinks pleit ook voor het stimuleren van circulaire landbouw. Dit heeft een 

meerwaarde in onze gemeente, het geeft de agrarische sector een duurzame 

toekomst en versterkt de biodiversiteit. Geef circulaire landbouw en initiatieven 

daarvoor letterlijk en figuurlijk ruimte. 

 

 

Luchtvervuiling en overlast 
Steeds meer inwoners ondervinden last van de stoffen die vrijkomen bij het 

afsteken van vuurwerk en het verbranden van hout op vuren en in kachels. 

Ongezonde stoffen die hierbij vrij komen, vinden hun weg in het milieu, lucht, 

riool en oppervlaktewater. Wij stellen daarom voor dat het college de inwoners 

actief informeert naar de mogelijkheid van vuurwerkvrije zones. Open vuren 

worden zoveel mogelijk verboden en bij de vergunningverlening voor aanleg 

van houtkachels en openhaarden wordt de aanvrager gewezen op de 

mogelijkheden voor schone(re) en efficiënte(re) verbranding. 

Ook in Duiven bloeit de economie als nooit tevoren. Dit betekent volop 

bouwactiviteiten op de bedrijventerreinen waardoor jaarlijks miljoenen meer 

bezoekers worden aangetrokken. Natuurlijk mooi voor de ondernemers maar 

wel met een keerzijde, namelijk ook vele tonnen meer aan uitstoot van Co2 en 

fijnstof in Duiven.  

In onze ogen zijn onze inwoners daar 2x de dupe van 

1. Een groeiende groep inwoners ondervindt meer en ernstiger aandoeningen 

aan luchtwegen en een afnemende algehele gezondheid; met hoge 

(maatschappelijke) kosten voor gezondheidszorg als gevolg; 

2. De opgave naar een energieneutraal Duiven wordt groter en komt op het 

bordje van de inwoners te liggen. Zij moeten immers de extra CO2 

uitstoot, veroorzaakt door al die miljoenen autobezoeken aan de 

bedrijventerreinen, compenseren. 

Om raadsvoorstellen in deze context meer in samenhang te kunnen beoordelen 

dienen wij een Motie duurzaamheidsparagraaf in. 

Over energieneutraal: 

De weg naar de energietransitie en circulaire economie is in gang gezet. Om de 

doelstellingen te halen zullen nog flinke stappen moeten worden gemaakt. Wat 

GroenLinks betreft is het geen vanzelfsprekendheid dat er in het buitengebied zo 

maar overal windturbines en/of zonnevelden worden gebouwd om die doelen te 

halen. Wij pleiten voor een zorgvuldige afweging en inpassing. Laten we eerst 

de beschikbare ruimte in de bebouwde gebieden  (daken van gebouwen, 
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bedrijven; en bijvoorbeeld overkappen van grote parkeerterreinen, het 

zogenaamde dubbelgebruik) volledig benutten. Wij vragen het college om 

inwoners, verenigingen en bedrijven actiever te wijzen op geboden 

mogelijkheden van subsidies voor het nemen van dergelijke maatregelen. 

 

Armoede  
GroenLinks vindt het belangrijk dat het armoedebeleid wordt aangescherpt. In 

onze opinie kan dat: 

1. door beter te luisteren naar 0
e
 en 1

e
 lijn, om vandaaruit de ervaringen mee 

te nemen en uit te rollen in de verdere ontwikkeling van beleid, 

2. door er voor te waken dat we als overheid niet de veroorzaker zijn van 

toenemende schulden. 

Ook zien wij kansen aan te sluiten bij experimenten met een basisinkomen. 

Onze fractie wil dit verder gaan uitwerken, en hier op een later tijdstip op terug 

komen. Graag horen wij van andere fracties of zij zich hierbij willen aansluiten. 

 

Betaalbare (huur) woningen 

Wij willen nogmaals benadrukken dat het echt nodig is op korte termijn 

betaalbare en toekomstbestendige woningen te bouwen, om inwoners in Duiven, 

Groessen en Loo te laten wonen en werken.  

Wel vragen wij ons af wat er op tegen is om in een tijd van hoogdynamische 

woontrends open te staan voor alternatieve woonvormen en tijdelijke woningen? 

Of te bouwen op gemeentegrond die in erfpacht wordt uitgegeven? Erfpacht kan 

bijdragen aan het betaalbaar houden van woningen en vormt tevens een 

inkomstenbron voor de gemeente.   

 

Leegstand vitaal centrum 

De leegstand in Vitaal Centrum Duiven baart ons grote zorgen. Mede door de 

enorme uitbreiding van detailhandel op de bedrijventerreinen verwachten wij dat 

het tij niet snel zal keren. GroenLinks vindt dat hier samen met de eigenaren en 

ondernemers naar een oplossing moet worden gezocht. Mogelijk is een soort van 

stedelijke herverkaveling een optie, waarbij wordt ingespeeld op 'het nieuwe 

winkelen'. Een concept waarin een aantrekkelijke groene openbare ruimte met 

multifunctioneel gebruik prima zou passen. Door zo'n 'herverkaveling' komen er 

mogelijk locaties vrij die geschikt zijn voor functieverandering naar 

woningbouw. 

 

Dit zijn onze wensen en aanvullingen op uw voorstellen naar een Groener en 

Socialer Duiven waar het goed leven, goed werken en goed wonen is. 


